

2022/2023 学年 UEA 校企合作来华留学生中文授课学士学位课程  
2022/2023 UEA Bachelor's Degree Programme (Taught in Chinese)

## 西安石油大学

### 汉语言文学

#### 培养方案

#### Syllabus of Chinese Literature

#### Xi'an Shiyou University

\* 以下信息摘自学校现有专业培养方案以供参考，学校保留酌情调整培养方案的权利。  
具体调整请以入学当年的培养方案信息为准。

*\*The information below is extracted from the existing curriculum for your reference.  
The university reserves the right to adjust the curriculum as appropriate. Therefore,  
Please refer to the curriculum used in the year of entry as final curriculum.*

### 1. 专业概况 Program Overview

开设学校 University: 西安石油大学 Xi'an Shiyou University

开设学院 School: 人文学院 School of Humanities

专业名称 Major: 汉语言文学 Chinese Literature

学制 Duration: 4 年 4 Years

授予学位 Awarding Degree: 文学学士 Bachelor of Arts

### 2. 培养目标 Teaching Outcomes

本专业培养德、智、体、美全面发展，专业基础扎实，具备较强的文学理论修养、系统的汉语言文学知识、基本的汉语国际教育素养、宽阔的文化视野、良好的文化传播技能和一定的创新能力，可在政府机关、企事业单位、文化艺术团

体、新闻出版（媒体）、学校、科研机构、汉语培训机构、海外相关机构等单位，从事文秘、新闻、管理、策划、营销、语文教学、社科研究、汉语推广、文化传播等工作的应用型高级专门人才。

This major cultivate advanced professionals with applied ability developing in moral, intellectual, physical and artistic area with solid professional foundation. The students are expected to equipped with strong literary theory cultivation, systematic Chinese language and literature knowledge, basic Chinese international education literacy, broad cultural vision, good cultural communication skills, and certain innovation ability. They are able to work in government agencies, enterprises and institutions, culture, press and publishing (media), schools, research institutions, Chinese training institutions, overseas relevant institutions, secretarial, news, management, planning, marketing, Chinese teaching, social science research, Chinese promotion, cultural communication area.

### **3. 课程设置 Curriculum**

(1) 主干学科 Main Subject: 汉语言文学 Chinese Literature

(2) 核心课程 Main Courses: 文学概论 Introduction to Literature Theory、中国现当代文学 Modern and Contemporary Chinese Literature、中国古代文学 Ancient Chinese Literature、外国文学 Foreign Literature、语言学概论 Introduction to Linguistics、现代汉语 Modern Chinese、古代汉语 Ancient

Chinese、基础写作 Basic Writing、美学原理 Principles of Aesthetics、对外汉语教学理论 Introduction to Teaching Chinese as a Foreign Language

#### **4. 毕业及学士学位要求 Graduation and Degree Awarding Requirements**

完成并通过本培养方案的全部教学环节，且至少获得理论课程 145 学分，集中实践教学环节 36 学分，第二课堂 8 学分，并达到大学生体质健康标准，方可毕业。

符合学位授予条件的授予文学学士学位。

For graduation, students should complete and pass all the teaching procedures of this syllabus, and obtain at least 145 credits in theoretical courses, 36 credits in the centralized practice teaching, 8 credits in the second class, and meet the physical health standards of college students. Students will be awarded bachelor of arts if they meet the requirements of degree awarding.